
JUDEŢUL ALBA
CONSILIUL LOCAL SĂLIȘTEA

PROCES – VERBAL

Încheiat astăzi, 5 ianuarie 2023, 
în şedinţa extraordinară a Consiliului Local al comunei Săliștea, convocată de îndată, prin

dispoziţia primarului comunei nr. 1 din 05.01.2023

La şedinţă sunt prezenţi toți cei 11 consilieri în funcție. Şedinţa este legal constituită
şi  îşi  poate  desfăşura  lucrările,  prin  mijloace  electronice,  prin  intermediul  aplicației
electronice WhatsApp. De asemenea participă la şedinţă primarul și secretarul general al
comunei.

Se  supune  spre  aprobare  Consiliului  Local  procesul-verbal  încheiat  în  şedinţa
ordinară din luna decembrie 2022, care se aprobă cu 11 voturi pentru.

Se prezintă următoarea ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre nr. 79 din 21.11.2022 privind aprobarea organizării reţelei

şcolare 2023 – 2024 în comuna Săliștea, judeţul Alba;
2.  Proiect  de  hotărâre  nr.  1  din  05.01.2023  privind  acoperirea  definitivă  a

deficitului din excedentul bugetului local, sursa A, secţiunea dezvoltare, în sumă de
670.683,55 lei;

3.  Proiect  de  hotărâre  nr.  2  din  05.01.2023  privind aprobarea  utilizării
excedentului bugetar pentru acoperirea temporară a golurilor de casă pe anul 2023;

4. Întrebări, interpelări, propuneri, petiţii.
            Domnul  președinte  de  ședință  întreabă dacă  sunt  şi  alte  probleme considerate
urgente de introdus pe ordinea de zi, care să îndeplinească condiţiile cerute de lege.

Nefiind  alte  probleme considerate  urgente de introdus pe ordinea de zi,  care să
îndeplinească condiţiile cerute de lege, domnul preşedinte de şedinţă supune la vot ordinea
de zi, care se aprobă cu 11 voturi pentru.            

Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi,
             - Proiect de hotărâre nr. 79 din 21.11.2022 privind aprobarea organizării reţelei
şcolare 2023 – 2024 în comuna Săliștea, judeţul Alba
           Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil

Raportul  compartimentului  de resort  – întocmit  de secretarul  general  al  comunei
Ionescu Mihaela-Alina

Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean
Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.

Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de
hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  simplă  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali prezenți).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,

muncă şi protecţie socială;
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- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate
şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.

După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să
se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.

Nefiind  solicitări  pentru  discuţii,  observaţii  sau  propuneri,  domnul  preşedinte  de
şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.

Se adoptă hotărârea nr. 1.
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi,
-  Proiect  de  hotărâre  nr.  1  din  05.01.2023  privind  acoperirea  definitivă  a

deficitului din excedentul bugetului local, sursa A, secţiunea dezvoltare, în sumă de
670.683,55 lei

Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil
Raportul  compartimentului  de  resort  –  întocmit  de  d-ul  contabil  Ledrer  Francisc-

Cristian
Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean

Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.
Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de

hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,

muncă şi protecţie socială;
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate

şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.
După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să

se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.
Nefiind  solicitări  pentru  discuţii,  observaţii  sau  propuneri,  domnul  preşedinte  de

şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.
Se adoptă hotărârea nr. 2.
Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi,
-  Proiect  de  hotărâre  nr.  2  din  05.01.2023  privind aprobarea  utilizării

excedentului bugetar pentru acoperirea temporară a golurilor de casă pe anul 2023
           Iniţiator: primar –  Stănilă Aurel-Emil

Raportul  compartimentului  de  resort  –  întocmit  de  d-ul  contabil  Ledrer  Francisc-
Cristian

Avizele comisiilor de specialitate – prezintă d-nii Linuț Gheorghe-Mircea, Cugerean
Ioan-Valentin, Martin Tiberiu-Constantin.

Secretarul general al comunei informează preşedintele de şedinţă că proiectul de
hotărâre  trebuie  adoptat  cu  majoritate  absolută  (primul  număr  natural  mai  mare  decât
jumătate din totalul consilierilor locali în funcție).

Se acordă:
- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 1 - pentru activităţi economico-

financiare, agricultură, amenajarea teritoriului şi urbanism, protecția mediului și turism;
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- aviz favorabil  din partea comisiei  de specialitate nr. 2 -  juridică şi de disciplină,
muncă şi protecţie socială;

- aviz favorabil din partea comisiei de specialitate nr. 3 – pentru învăţământ, sănătate
şi familie, protecţie copii, tineret şi sport, activităţi socio-culturale, culte.

După prezentarea materialelor, domnul preşedinte de şedinţă solicită consilierilor să
se înscrie la cuvânt pentru discuţii, observaţii sau propuneri.

Nefiind  solicitări  pentru  discuţii,  observaţii  sau  propuneri,  domnul  preşedinte  de
şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 11 voturi pentru.

Se adoptă hotărârea nr. 3.
Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi,
- Întrebări, interpelări, propuneri, petiţii.
Este pusă în discuție adresa D.S.V.S.A. Alba, prin care se solicită identificarea unui

teren  pentru  îngroparea  cadavrelor  rezultate  în  contextul  evoluției  unui  focar  de  pestă
porcină africană pe teritoriul comunei.

Domnul consilier local Cugerean Ioan-Valentin propune identificarea acestui teren în
zona Sărata (Archiș), spre localitatea Balomir, dacă Primăria are în proprietate terenuri în
această zonă, întrucât se pretează la solicitare. Este o zonă destul de aridă și sub nivelul
pânzei freatice a comunei. A propus acest lucru ținând cont de faptul că se află în partea
vestică a comunei și toate apele de suprafață curg în direcția nord-vest, deci în afara zonei
de contaminare a pânzei freatice de suprafață, propunere cu care sunt de acord și domnii
consilieri locali Muntean Ioan-Lucian, Cordelea Claudiu-Ioan, Bogdan Gheorghe-Nelu.

Domnul viceprimar spune că locația trebuie amplasată pe domeniul public și pânza
freatică să nu ajungă la ea.

Domnul primar spune că trebuie identificat în primul rând actul normativ după care
se pot obține avizele necesare și ce implică scoaterea din pășunea animalelor a terenului
respectiv.

Domnul consilier local Julescu Radu-Emil spune că trebuie solicitate informații de la
A.P.M. Alba, care cunoaște zonele unde se poate amplasa groapa.

Domnul  consilier  local  Muntean Ioan-Lucian spune că trebuie  anunțate  instituțiile
abilitate, trebuie prezentate terenurile și acestea decid unde nu există niciun impact negativ
asupra mediului.

Domnul viceprimar consideră că trebuie dat doar acordul de principiu și pe urmă
identificată locația.

Domnul primar spune că, din câte a aflat telefonic de la D.S.V.S.A. Alba, terenul
trebuie împrejmuit. 

Domnul  consilier  local  Julescu  Radu-Emil  este  de  acord  cu  domnul  viceprimar.
Spune că în comuna Vințu de Jos au făcut groapă pentru care nu au primit avize.

Și  domnii  consilierii  locali  Macarie  Daniel-Ioan,  Cugerean  Ioan-Valentin,  Bogdan
Gheorghe-Nelu, Bran Ioan-Valentin sunt de acord cu propunerea domnului viceprimar.

Secretarul general al comunei spune că se pare că nu au înțeles că termenul este
scurt. Până la data de 01.02.2023 trebuie luate avize de la D.S.P. și M.M.A.P., cu acordul
Consiliului Local, pentru locația precisă. Nu își pot da acordul pentru o locație necunoscută.

Domnul consilier local Macarie Daniel-Ioan consideră că, la nivelul Primăriei, trebuie
să  se  facă  o  documentație  tehnică  cu  privire  la  încadrarea  legislativă  pentru  obținerea
avizelor  și  cu  încadrarea  în  patrimoniul  comunei  Săliștea.  Apoi  eventualele  locații
identificate ar primi votul Consiliului Local. Necesită totuși un studiu de specialitate.
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Domnul consilier local Julescu Radu-Emil spune că  A.P.M. Alba și S.G.A. Alba au
harta cu zonele care se pretează la așa ceva.

Domnul viceprimar consideră că acordul de principiu trebuie dat pentru a se înființa
această groapă, deoarece în acest moment nu se știe amplasamentul care să corespundă
conform legislației în vigoare. Dacă nu se știe exact locația, oricât ar fi de urgent, nu știu ce
votează.

Domnii consilieri locali Macarie Daniel-Ioan, Miclea Viorel-Ovidiu, Bogdan Gheorghe-
Nelu, Cugerean Ioan-Valentin, Julescu Radu-Emil sunt de acord cu propunerea domnului
viceprimar.

Secretarul general al comunei informează consilierii  locali că trebuie acord pentru
locație.

Domnul primar propune ca locația să fie în pășunea Margini, zona grădina lui Bran.
Domnul consilier local Macarie Daniel-Ioan crede că trebuiau ca astfel de solicitări,

ce necesită anumite avize, studii de specialitate pe anumite domenii, să parcurgă inițial un
circuit al documentelor în interiorul Primăriei comunei Săliștea și apoi introduse pe ordinea
de zi în ședințe de Consiliu Local. Pășunea Margini este în amonte de satele Săliștea și
Tărtăria.

Domnul consilier local Muntean Ioan-Lucian este de acord cu cele spuse de domnul
consilier local Macarie Daniel-Ioan, ei neștiind unde Primăria deține teren. Lecțiile trebuiau
făcute înainte.

Domnii consilieri locali Julescu Radu-Emil, Cordelea Claudiu-Ioan și Martin Tiberiu-
Constantin consideră că trebuie amplasată groapa într-o zonă neproductivă.

Domnul primar solicită domnilor consilieri locali să voteze propunerea dumnealui și
Primăria  va  demara  obținerea  avizelor.  În  urmă  cu  cinci  minute  a  vorbit  cu  directorul
D.S.V.S.A. Alba, căruia i-a cerut și actul normativ care reglementează aceste gropi.

Domnul  consilier  local  Cordelea  Claudiu-Ioan susține varianta  domnului  consilier
local Cugerean Ioan-Valentin, dacă se pot obține avizele după aceea.

Se supune la vot propunerea domnului primar care se aprobă cu 6 voturi pentru, 1
vot împotrivă – Cordelea Claudiu-Ioan, 3 abțineri  – Bogdan Gheorghe-Nelu, Bran Petru-
Valentin, Martin Tiberiu-Constantin. Domnul consilier local Muntean Ioan-Lucian nu a mai
fost online în momentul supunerii la vot. 

Secretarul general al comunei le reamintește domnilor consilieri locali că au obligația
de a organiza periodic,  cel  puțin o dată pe trimestru,  întâlniri  cu cetățenii,  de a acorda
audiențe și de a prezenta în Consiliul Local o informare cu privire la problemele ridicate la
întâlnirile  cu  cetățenii.  Informările  trebuie  consemnate  în  registrul  de  intrări-ieșiri  și
menționate în procesul-verbal al ședinței Consiliului Local. De asemenea au obligația de a
prezenta  Consiliului  Local  raportul  anual  de  activitate,  conform art.  225  din  O.U.G.  nr.
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare.

Domnul Miclea Viorel-Ovidiu, preşedintele de şedinţă, anunţă că s-au epuizat toate
punctele de pe ordinea de zi şi declară închise lucrările şedinţei extraordinare.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,       SECRETAR GENERAL,
                  Viorel-Ovidiu Miclea                               Mihaela-Alina Ionescu 
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	Se prezintă următoarea ordine de zi:

